Тема. Розрізнення сполучників і однозвучних слів. Синонімічні й антонімічні сполучники. 
Складання пам’ятки «Як розрізнити сполучники  й однозвучні з ними інші частини мови з прийменниками й частками (проте – про те, зате – за те, якби – як би та ін.)».
Мета: ви повинні навчитися розрізняти  сполучники сурядності та підрядності; знати правила правопису сполучників; правильно писати сполучники, помічати і виправляти помилки в їх написанні.
[bookmark: _GoBack]Хід уроку
1.Проблемне питання й завдання.
- Діти, допоможіть мені розв’язати таку проблему: Чому обидва варіанти написання поданих слів правильні? 
Щоб-Що б, зате-за те, якби-як би, проте-про те.
· Чи не порушено тут логіку? Свої висновки аргументуйте, підтвердіть прикладами.
2. Спостереження над мовним матеріалом.
Розподіліть сполучники на групи за будовою. Вмотивуйте свій поділ. Зробіть висновок, як пишуться складні та складені сполучники..
Бо, через те що, нібито, проте, та, а, якби, однак, тому що, хоч, зате, після того як, начебто, щоб, але, для того щоб, немовби, чи, у зв’язку з тим що, незважаючи на те що.
Опрацювання таблиці.
Сполучники й однозвучні слова
Сполучники                                                            Займенник
Проте, зате:                                                        те з прийменниками  про,за
-не мають лексичного значення;                    - є повнозначним словом –від-
-не бувають членами речення, а зв’язують       повідає на питання;
слова або речення;                                          - член речення (додаток);
-можуть бути замінені сполучниками           - не може змінюватись сполучни-
але, однак;                                                          ком.
Сполучники                                                        Прислівник і займенник із 
                                                                             часткою би (б)
якби,щоб                                                           -повнозначні слова із часткою, що 
-не мають лексичного значення й не              відповідають на запитання і є 
Бувають членами речення;                              членами речення;
-мають ненаголошену першу частину           -наголошені (як би, що б);
 (якби, щоб);                                                     -частку би,(б) можна перенести 
-би (б) не можна перенести до іншого            до інших слів.
слова;
-можуть бути змінені на коли б, аби.
3.Творча робота.
Складіть речення із сполучниками та однозвучними з ними словами.
Притому – при тому, якби – як би, щоб – що б.
Домашнє завдання.
1. Опрацювати теоретичний матеріал за підручником. Параграф 45-47.
2. З поданими словами складіть і запишіть речення про кінофільм (виставу), що ви недавно переглянули. Доведіть правильність написання кожного з поданих слів у складених реченнях.
Проте – про те, зате – за те, щоб – що б, якби – як би.



